
Kiskon Kirkkojärven hoitoyhdistys ry. 
 
TOIMINTAKERTOMUS 2020 
 
Kiskon Kirkkojärven hoitoyhdistys ry:n tavoitteena on edistää vesiensuojelua toimialueellamme, 
estää Kirkkojärven rehevöitymistä, parantaa veden laatua ja vaalia asukkaiden viihtyisyyttä. 
 
Kiskon Kirkkojärven hoitokunta RY:n (KKHY) toimintakausi 1.1-31.12.2020 oli aktiivista aikaa niin  
johtokunnan kokoontumisten, kuin kesän toimien suhteen. Johtokunta kokoontui yhdeksän kertaa 
toimintakauden aikana. Ruokoakala 2 niittohanke oli mittava. KKHY teetätti myös kalaston 
tutkimuksen ja suoritti hoitokalastusta sekä kalastuksen valvontaa. Osakaskunnista useat ovat 
valtuuttaneet tehtävän KKHY:lle, jonka varapuheenjohtaja Ilpo Ervasti on suorittanut tehtävää. 
Talkoo osallistuminen ollut aktiivista. 
 
Painopisteet toiminnassa ovat olleet johtokunnan: 
- hankkeen Ruoko-kala 2 toteuttamisessa 
- aktiivisuus jäsenasioissa, 
- varainhankinnassa, 
- keskeisten operatiivisten toimien suunnittelussa sekä toteutuksessa 
- viranomaisyhteydenpidoissa 
- yhteistoiminta osakaskuntien, että maanomistajien kanssa 
- unohtamatta tiedottamista 
 
Johtokunta, toiminnan tarkastaja, rahaston hoitaja 
Johtokunnan jäseninä toimivat 2020: 
 
puheenjohtaja (pj) Juha Punta  
varapuheenjohtaja (vpj) Ilpo Ervasti 
jäsen Markku Marttinen 
jäsen Per Friman 
jäsen Jouko Saarinen 
jäsen KKHY sihteeri Matti A. Kallio 
varajäsen Arja Setälä 
varajäsen Seppo Hietanen 
jäsenrekisteri Leena Kanerva hallituksen ulkopuolisena 
rahastonhoitaja Kauko Kuparinen 
yhdistyksen toiminnantarkastajana toimii Outi Hirvilahti ja varalla on Hans von Ploetz. 
yhdistyksen tilinkäyttöoikeus oli Juha Puntalla ja Kauko Kuparisella 
 
Johtokunta on kokoontunut 9 kertaa vuoden 2020 aikana seuraavasti: 
9.2. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
5.4. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
23.5. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
10.6. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
14.6.Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
23.6. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
30.8. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
18.10. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
13.12. Telemaattinen kokous Teams ohjelman välityksellä. 
 
Varajäsenet ovat osallistuneet johtokunnan kokouksiin. Lisäksi johtokunta on pitänyt yhteyttä 
sähköpostiviestein. 
 
 
 
 
 



Yhdistyksen talous 
Vuoden lopussa tilillä oli 15 220.39 €. Se on hyvä pesämuna tulevia hankkeita ajatellen, koska 
pitää muistaa, että kaikki hankkeisiin tulevat kulut pitää maksaa ennen kuin saamme niihin esim. 
ELY:ltä avustuksia. 
Talkootyön määrä oli 485 tuntia ja konetalkoon määrä oli 195 tuntia. Vastikkeettoman työn arvo oli 
yhteensä 13 110 €, joka huomioidaan ELYn laskelmissa. 
Tilikauden tulos on 983,47 € ylijäämäinen ja taseen loppusumma 15 220,39 €. 
Yhdistys on saanut tukea seuraavilta: Ely-Keskus, Salon Kaupunki, Juha Punta säätiö, Aijalan-
Kaukurin kyläyhdistys, Kaukurin Kalastuskunta, Kiskon Kirkonkylän kalastuskunta, Toija-Viiarin 
kalastuskunta, Lisäksi yhdistys on saanut niittotukea lukuisilta rannan omistajilta. KKHY kiittää 
avustuksesta. 
Jäsenmaksu oli 15 €/ jäsen. Yhteisöjäsen oli 30 €. Vapaaehtoinen kannatusmaksu; 
vapaavalintainen summa €. 
Yhdistys anoi ELY-keskukselta  hankeraha-avustusta järven hoitoon kaudelle 2021 Ruokokala 3 
henkkeelle. Kokonaismäärä vuodelle 2021 on 34 000,00 €. 
 
Jäsenasiat ja -rekisteri 2020 
Vuoden aikana lähetettiin yksi jäsenkirje, jonka yhteydessä oli pankkisiirtolomake jäsenmaksun 
suoritusta varten. Jäsenkirje on lähetetty sekä sähköisessä muodossa e-kirjeenä ja paperisena 
versiona postin välityksellä.  
 
Yhdistyksen jäsenrekisterissä oli n 200 jäsentä, joista 59 oli jättänyt jäsenmaksun maksamatta. 
Maksamattomia jäseniä ei ole erotettu eikä maksumuistuksia ole lähetetty. 
 
Johtokunnassa keskusteltiin vuoden aikana runsaasti toiminnan kehittämisestä. On tärkeää, että 
yhdistyksen jäsenet ovat aktiivisia. Tämä tarkoittaa, että jäsenet ilmoittaisivat oma-aloitteisesti 
yhteystiedoissaan tapahtuneet muutokset, maksaisivat jäsenmaksunsa ajallaan sekä osallistuisivat 
yhdistyksen toimintaan ja yhdistyksen järjestämiin tilaisuuksiin 
 
Vuosikokous 2020 
Yhdistyksen vuosikokous pidettiin vallitsevan Sars-CoV-2 pandemian vuoksi sääntöjen sallimana 
etäkokouksena Microsoft 365 -palveluun kuuluvalla Teams-työryhmäsovelluksella 14.6.2020 klo 
14.00. 
Kokoukseen osallistui 15 henkilöä ja siinä käsiteltiin yhdistyksen sääntömääräiset asiat. 
Puheenjohtajaksi valittiin vuodeksi 2021 Markku Marttinen, varsinaisiksi jäseniksi valittiin vpj Ilpo 
Ervasti ja Juha Punta, Jukka Helkama ja aiemmin valittuna jatkoivat Per Friman, Matti A. Kallio ja 
Jukka Saarinen. Varajäseniksi valittiin Seppo Hietanen ja Jouko Häyrynen. KTM Outi Hirvilahti 
valittiin toiminnantarkastajaksi ja varatoiminnantarkastajaksi Hans von Ploetz 
Esityslistan ulkopuolelta ei noussut esiin muuta päätöstä tarvitsevaa tai keskusteltavaa.  

Kokouksen jälkeen Markku Marttinen piti esitelmän Kiskonjoen vaelluskalakannoista ja Kosken 
vesivoimalan yhteyteen rakenteilla olevasta kalatiestä. Esitelmä oli täysipainoinen ja kiitettävä. 
Esitelmä on julkaistu KKHY:n kotisivuilla ja FB sivustoilla.  
 
Yhteistyö, viestintä 
Yhdistys on ollut, kuten aikasempina vuosina, yhteistyössä Valonian, Freshabitin, vesistöklinikan, 
Salon vesistönhoitoyhdistyksen ja Varsinais-Suomen Ely-keskuksen kanssa. Tämä helpottaa 
vesiensuojelutyötä ja ilmaisen asiantuntija-avun ja tiedon saamista tarvittaessa. Yhdyshenkilönä on 
toiminut yhdistyksen puheenjohtaja. 
 
Yhdistys esittäytyi Järviyhdistysten tapaamisessa Salossa: Juha Punta Markku Marttinen. Kesän 
hankkeet saivat julkisuutta Salon Seudun Sanomissa ja Perniönseudun lehdessä.  
 
Yhdistyksen kotisivuja www (dot) kiskonkirkkojarvi (dot) fi on pidetty ajan tasalla ja niitä on 
kehitetty. Tästä kehitystyöstä on vastannut Leena Kanerva, joka on myös osallistunut johtokunnan 
kokouksiin. Kotisivuilta löytyy paljon tietoja ja linkkejä, joista saa hyvän kuvan yhdistyksen 
toiminnasta ja järveen liittyvistä asioista. Yhdistyksellä on myös Facebook-ryhmä, jonka 



ylläpitäjänä on 2020 saakka toiminut Juha Punta.  
 
Yhdistys on ollut, kuten aikasempina vuosina, yhteistyössä Valonian, Freshabitin, vesistöklinikan, 
Salon vesistönhoitoyhdistyksen ja Varsinais-Suomen Ely-keskuksen kanssa. Tämä helpottaa 
vesiensuojelutyötä ja ilmaisen asiantuntija-avun ja tiedon saamista tarvittaessa. Yhdyshenkilönä on 
toiminut yhdistyksen puheenjohtaja. 
 
Yhdistys on ollut yhteydessä paikallisiin maanomistajiin ja heiltä on pyydetty lupaa ranta-alueisiin, 
joihin voi varastoida kaislaa mahdollisten niittojen yhteydessä. 
 
Yhdistyksen käsiarkisto on siirretty Arja Setälän luota Matti A. Kallion luokse. Hän digitoi ajan 
myötä käsiarkiston. 
 
Ruokokala 2 
Kesän 2020 Ruokokala 2 hanke aloitettiin pitämällä yhteiskokous vesialueiden omistajien/ 
kalastusosuuskuntien edustajien kanssa 4.12.2019, läsnä oli 8 edustajaa. Kokouksessa 
keskusteltiin yhteistyömahdollisuuksista, rahoitustuesta ja toimintavaltuuksista vesialueilla. 
Hankkeen valvonnan suoritti KKHY:n johtokunnan puheenjohtaja Juha Punta. Hän sekä valvoi, että 
raportoi hankeen läpiviennistä ja talkootoiminnasta; 
- Leikkuupalvelun hankintatapa 
- Biomassan siirtokoneistuksen hankinta 
- Hankkeen talkootoimen järjestely 
- Hankkeen kirjanpito 
- Hankepäiväkirjan pito ja valokuva- sekö videomateriaalin jako Facebook- (FB) että Kiskon 
Kirkkojärven hoitoyhdistys ry:n www sivustoille. 
- Lehdistölle informoimisen. 
 
Ruovikon niitto suoritettiin 15.7 – 11.8.2020 välisenä aikana talkoo ja ostopalveluna. Niittoa 
suoritettiin Kirkonkylän lahdelta vastapäivään aina järven eteläkärjen jokisuistoa myöten Valonian 
2015 tekemää suunnitelmaa noudattaen niittoalueilla 1-26. Leikkuu tapahtui tehokkaasti 3 m 
leveällä Truxor-koneella. Talkootyön osuus on ollut tärkeä osa tomintaa. Rantaan keruu tapahtui 
samalla laitteella ja veneisiin liitetyllä ”haravalla”. Rantaan nosto ja kompostointipaikoille tehtiin 
pääasiassa traktorivetoisella metsävaunu-nosturi yhdistelmällä. Leikattu alue oli n 10 ha ja leikkuun 
määrä oli runsaat 200 tonnia. Määrä on merkittävä. 
 
Hoitoyhdistys järjesti koekalastuksen kirkkojärvellä 17. – 19.8.2020. Pyyntialueita oli tasaisesti eri 
puolilla järveä. Järveen laskettiin kolmena peräkkäisenä päivänä yhteensä 30 verkkojataa, joista 
kussakin oli 12 eri solmuväliä 5-55 millimetrin välillä.  Yli kolmen metrin syvyisillä alueilla käytettiin 
myös pintaverkkoja. Koekalastukset teki L-S Kalatalouskeskus ja kalojen käsittelyssä oli suurena 
apuna hoitoyhdistyksen talkoolaiset. Talkooväki irroitti kalat verkoista silmäkoon mukaisesti ja L-S 
Kalatalouskeskus suoritti lajinmääritykset, mittaukset sekä tulosten kirjaamisen ja raportoinnin. 
Koekalastuksen kokonaissaalis oli noin 350 kg. Tämä on huomattava määrä, koska suuri osa 
kaloista painoi vain muutaman gramman. 
 
Kirkkojärven kalabiomassa ja kalantuotanto ovat suuria ja ne näyttävät jatkuvasti kasvaneen. 
Vuonna 2020 keskimääräinen yksikkösaalis (5,8 kg/verkkojata) oli selvästi suurin 15 vuoden 
seurantajaksossa. Järven valtalajeja ovat särkikalat, joiden osuus on ollut jatkuvasti vähintään 
kaksi kolmasosaa kalaston massasta ja yksilömäärästä. Särkikaloista selvästi runsaimpia lajeja 
ovat lahna ja pasuri. Kirkkojärvessä on myös vahva petokalakanta: petokalojen osuus 

koekalastusten saaliin painosta on ollut seurantajakson aikana 20-30 prosenttia 
  
Kirkkojärvellä suoritettiin pienimuotoista särkikalan hoitokalastusta kolmella yhdistyksen 
rantarysällä. Vapaaehtoisina kalastajina toimivat Pasi Frid, Aivo Välk, Veikko Laine ja Matti 
Uimonen. Kauden särkikalasaalis oli noin 160 kiloa. Hoitokalastuksen vastuuhenkilönä oli 
kalastuksenvalvoja Ilpo Ervasti.  
 
Yhdistys on suorittanut kalastuksen valvontaa sitten vuoden 2018 keväästä.  KKHY on tehnyt 



aktiivisesti työtä osuuskuntien kanssa mahdollisimman laajan ja kattavan kalastuksenvalvonnan 
aikaansaamiseksi. 2020 Fiskars Oyj luovutti valtuutuksen vpj Ervastille alueensa kalastuksen 
valvonnalle. Kalastuskauden 2020 aikana vpj Ervasti suoritti Kirkkojärvellä tehostettua 
kalastuksenvalvontaa. Tarkastustapahtumia oli 40. Mitään suurempia väärinkäytöksiä ei ilmennyt. 
Muutamia huomautuksia hän antoi. Periaate on, että KKHY ilmoittaa rikkeet poliisille.  
 
Kesätapahtumat  
Pandemian vuoksi kevät ja kesätapahtumat oli peruutettu: 
- Kiskon Kirkkojärven Hoitoyhdistys ry:n kevätretki Hålldam padolle 

- Avoimet kylät peruutettu 

- Kiskopäivä peruutettu 

 
 
 
 
Salossa 14.4.2021 
 
Johtokunta 
 
 


